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Notulen van de vergadering van de Ministerraad op 26 mei 1952 
*'s Morgens te 10 uur aangevangen en 's middags voortgezet, Trêveszaal. 
 
Aanwezig: De Minister-President Drees en de Ministers Albregts, Beel, Joekes, Lieftinck, 
Mansholt, Mulderije, Peters, Rutten, Staf en In ’t Veld (afwezig zijn de Ministers Van den Brink, 
Stikker, Teulings en Wemmers). 
 Tevens zijn aanwezig de Staatssecretarissen Blom en (bij de ochtendvergadering) 
Götzen.  
 Secretaris: J. Middelburg. 
- - - 
 
3. Uniezaken 
a. Hervatting der besprekingen met Indonesië (Zie notulen MR d.d. 12 Mei 1952, punt 3a.) 
Staatssecretaris Blom deelt mede, dat hij twee bezoeken heeft gehad van Susanto naar aanleiding 
van de aanslag op de Indonesische militaire attaché Harjono. Na het eerste bezoek heeft Susanto 
nog advies gevraagd aan de Amerikaanse Ambassadeur, die in overweging heeft gegeven de zaak 
rustig te behandelen. Susanto heeft voorts informeel gevraagd hoe de Regering staat tegenover 
hervatting van de besprekingen met Supomo in Djakarta, waarbij alleen over de vervanging van de 
Unie zou worden gesproken. Daarbij heeft de spreker gezegd, dat het enerzijds wel te veel 
gevraagd is, dat Nederland over vervanging van de Unie in Djakarta zou komen spreken, terwijl 
het anderzijds kort dag is om nog voor het afbreken van het Kabinet (direct na de verkiezingen) 
de besprekingen met de Missie-Supomo te heropenen. Spreker heeft echter toegezegd, dat hij dit 
punt in de Ministerraad ter sprake zou brengen. In dit verband merkt spreker op, dat bij de 
besprekingen in Februari is gebleken, dat de meeste werkzaamheden lagen in het economisch-
financiële vlak. Staatssecretaris Götzen merkt op, dat er twee economisch-financiële terreinen 
hierbij zijn te onderscheiden, n.l. de financieel-economische overeenkomsten van de RTC en de 
handelsverdragen. De Minister-President herinnert er aan, dat aanvankelijk Supomo heeft 
medegedeeld, dat men niet over het zakelijk deel van de RTC zou spreken, doch bij de 
besprekingen is wel gebleken, dat men aan Indonesische zijde ook van verplichtingen op dit 
terrein af wil. Spreker heeft gezien, dat het lid van de Missie-Supomo Yamin, blijkens een 
krantenbericht, de volgende procedure heeft aanbevolen. Indonesië zal eerst de Unie moeten 
opzeggen, vervolgens over een verdrag betreffende economische, financiële en dergelijke 
vraagstukken moeten onderhandelen en dan Nederland onder druk moeten zetten met betrekking 
tot Nieuw-Guinea. Spreker acht het wenselijk, dat Staatssecretaris Blom Susanto er op wijst, dat 
een dergelijke gang van zaken niet aanvaardbaar is. Staatssecretaris Blom heeft bedoeld artikel al 
reeds ter sprake gebracht bij Susanto. Deze zeide het artikel niet gezien te hebben en persoonlijk 
deze procedure uitgesloten te achten. Staatssecretaris Götzen waarschuwt er eveneens tegen om de 
economisch-financiële zaken los van de Unie te bespreken. Minister Albregts wijst er op, dat het 
sluiten van een nieuw handelsaccoord niet urgent is. De Minister-President stelt voor op de 
informele vraag van Susanto te antwoorden, dat de besprekingen maandenlang zijn opgehouden 
door de Kabinetscrisis in Indonesië en dat het tegenwoordige Nederlandse Kabinet over enkele 
weken zal aftreden. Aldus wordt besloten. 
 
b. De affaire Westerling en de Nederlandse gedetineerden in Indonesië (#Zie ook notulen MR 30/6/52, punt 
3b. 
Staatssecretaris Blom heeft naar aanleiding van de vraag of Westerling op verzoek van de 
Indonesische Regering gehoord kan worden op een aantal vraagpunten vernomen, dat het Parket 
hiertoe bereid is, doch dat er bij gezegd kan worden, dat Westerling niet verplicht zal zijn te 
antwoorden. Spreker is van oordeel, dat een dergelijk verhoor dan weinig zin heeft. De Minister-
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President is het hiermede eens. Spreker merkt op naar aanleiding van een vraag van Lamping of hij 
thans een nota zal aanbieden over de gearresteerde Nederlanders, dat het verstandig lijkt dit even 
te laten rusten. Wel zal kunnen worden aanbevolen, dat de betrokken Nederlanders een beroep 
doen op de Indonesische rechter, hetgeen nog niemand schijnt te hebben gedaan. Minister Peters 
deelt mede, dat een Nederlandse advocaat, die is aangewezen door familieleden van de betrokken 
Nederlanders op Minuor heeft gevraagd of van Staatswege dezelfde juridische bijstand kan 
worden verleend als in het geval van Bertha Hertog. Hem is geantwoord, dat dit nog na zal 
worden gegaan. De Minister-President merkt op, dat laatsgenoemd geval wel anders lag. Spreker stelt 
voor, dat aan Lamping zal worden gevraagd hoe het staat met de rechtskundige bijstand. Als een 
advocaat er bij betrokken wordt, zouden de kosten als het onvermogenden betreft wellicht ten 
laste van de Staat kunnen worden gebracht. De Raad besluit eerst inlichtingen aan Lamping te 
vragen. 
 
c. Strafvervolging wegens handelingen uit de periode van het conflict met Indonesië (Zie notulen MR d.d. 19 Mei 
1952, punt 3.) 
De Minister-President merkt naar aanleiding van een telegram van Lamping op, dat de geruchten 
omtrent arrestatie wel met een van de leidende Indonesiërs (b.v. Darmasetiawan) besproken 
zullen kunnen worden, doch het is voorbarig om thans reeds het dreigement van terugtrekking 
der Militaire Missie uit te spreken. Spreker stelt voor aan Lamping te antwoorden, dat de Regering 
de behandeling van deze aangelegenheid aan hem overlaat. Aldus wordt besloten. 
- - - 
 


